
     

Utlåtande 2007: RVIII (Dnr 328-2506/2007) 
 
 
Begäran om förlängt borgensåtagande för lån 0450383971 
Grimsta Ishallsallians 
 
 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande 
1. Stockholms stads borgensåtagande för lån 0450383971 förlängs med 

fem år till den 30 september 2014. 
2. Idrottsnämnden ska tillse att Grimsta Ishallsallians uppfyller sina av-

talsenliga åtaganden för underhåll och reparationer av ishallen. 
 

 
 

Föredragande borgarrådet Madeleine Sjöstedt anför följande. 
 

Ärendet 
 

Grimsta Ishallsallians har den 15 augusti 2007 inkommit med en begäran till 
kommunstyrelsen om förlängt borgensåtagande för att kunna sänka amorte-
ringarna på ett banklån. Klubben anser att lånet har för kort löptid i förhållande 
till brukaravtalets längd och att detta drabbar denna ”hockeygeneration” orim-
ligt hårt. Vidare hävdas att istiderna är dyra och att stadens hyreshöjning för 
istid utanför 0-taxan medfört att ekonomin inte går ihop. Klubben påtalar att 
den skött alla amorteringar och räntebetalningar till banken och avser slutbeta-
la lånet men i en långsammare takt. Klubben begär att borgensåtagandet ska 
bli förlängt så länge som möjligt, helst till brukaravtalets slut (t.o.m. 2019). 

 
Beredning 

 
Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och idrottsnämnden. 

Stadsledningskontoret föreslår att begäran från Grimsta Ishallsallians avslås. 
Idrottsnämnden tillstyrker begäran om förlängning av borgensåtagandet med 

fem år. 
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Mina synpunkter 

 
Idrottslivet i Stockholm är helt beroende av alla de idrottsföreningar som ge-
nom hårt ideellt arbete erbjuder barn, ungdomar och vuxna möjlighet att idrot-
ta och motionera i organiserad form. Stadens mål med samarbetet med före-
ningarna är att de ska stärka sin verksamhet och få fler stockholmare i rörelse, 
men dessutom förbättra sina möjligheter till egna intäkter.  

En möjlighet för föreningar att stärka sina intäkter är att de själva driver sina 
anläggningar, och de ekonomiska kringverksamheter som finns. Vi ser alltså 
mycket positivt på Grimsta Ishallsallians engagemang för att driva anlägg-
ningen. Alliansen har dessutom utan anmärkningar betalat sina hyror. Efter 
nogsamt övervägande har jag därför valt att göra ett avsteg från stadens rådan-
de policy och valt att förlänga stadens borgensåtagande med ytterligare fem år. 
Som motkompensation förväntar jag mig att klubben framgent uppfyller sina 
underhållsåtaganden för ishallen. 

Att förlänga stadens borgensåtagande ytterligare ligger emellertid inte i sta-
dens intresse och är således uteslutet. I framtiden kommer staden att vara 
mycket restriktiv med att bevilja kommunal borgen för liknande lösningar. 
Staden och föreningslivet måste tillsammans med privata finansiärer bli bättre 
på att hitta gemensamma finansieringslösningar för anläggningar som inte 
innebär ett risktagande med skattebetalarnas pengar. 
 
Bilaga 

1. Reservationer m.m. 
2. Begäran om förlängt borgensåtagande för lån 0450383971 Grimsta Is-

hallsallians 
 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 
Särskilt uttalande gjordes av borgarråden Yvonne Ruwaida (mp) och Ann-
Margarethe Livh (v) enligt följande. 

 
Det är bra att staden förlänger sitt borgensåtagande till 2014. Staden ska dock även i 
fortsättningen kunna bevilja borgensåtaganden till idrottsföreningar för att inte idrotten 
totalt ska kommersialiseras. När föreningar är beroende av sponsorpengar kan följden 
bli att breddidrotten får stryka på foten till förmån för sponsorers krav på elitsatsning-
ar.  

 
Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår 
kommunfullmäktige besluta följande 

1. Borgensåtagandet för lån 0450383971 förlängs med fem år till den 30 
september 2014. 
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2. Idrottsnämnden ges i uppdrag att tillse att Grimsta Ishallsallians upp-
fyller sina avtalsenliga åtaganden för underhåll och reparationer av is-
hallen. 

 
Stockholm den 

På kommunstyrelsens vägnar: 
K R I S T I N A  A X É N  O L I N  

 
Madeleine Sjöstedt 

Anette Otteborn 
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ÄRENDET 
 
Grimsta Ishallallians har den 15 augusti 2007 inkommit med en begäran till 
kommunstyrelsen om förlängt borgensåtagande för att kunna sänka amorte-
ringarna på ett banklån. Klubben anser att lånet har för kort löptid i förhållande 
till brukaravtalets längd och att detta drabbar denna ”hockeygeneration” orim-
ligt hårt. Vidare hävdas att istiderna är dyra och att stadens hyreshöjning för 
istid utanför 0-taxan medfört att ekonomin inte går ihop. Klubben påtalar att 
den skött alla amorteringar och räntebetalningar till banken och avser slutbeta-
la lånet men i en långsammare takt. Klubben begär att borgensåtagandet ska 
bli förlängt så länge som möjligt, helst till brukaravtalets slut (t.o.m. 2019). 
 
BEREDNING 
 
Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och idrottsnämnden. 

 
Stadsledningskontoret 
 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 19 september 2007 har i 
huvudsak följande lydelse. 
 
Stadsledningskontoret har underhand tagit del av idrottsnämndens yttrande. I idrotts-
förvaltningens tjänsteutlåtande konstateras att klubben skött sina ekonomiska åtagan-
den men inte uppfyllt sina åtaganden vad gäller underhåll av ishallen. Förvaltningen 
har viss förståelse för motiven för en lägre amorteringstakt och därmed ett förlängt 
borgensåtagande. Nämnden föreslår att staden förlänger sitt borgensåtagande med fem 
år t.o.m. den 30 september 2014. 

Stadsledningskontoret kan emellertid inte finna tillräckliga skäl att tillstyrka ett för-
längt borgensåtagande. Taxan för istid under icke vintersäsong har höjts med 
tio procent, vilket motsvarar ca 300 kr per timme. Enligt stadsledningskontorets be-
dömning kan detta inte innebära en så stor ekonomisk belastning att detta kräver en 
förlängd amorteringstid av kvarvarande banklån.  

Det finns flera skäl till invändningar mot klubbens begäran. Först och främst är gäl-
lande policy att staden ska vara mycket restriktiv med att bevilja borgen. Dessutom har 
staden redan från början klarlagt att borgensåtagandet inte kan omfatta så lång tid som 
hela hyresperioden (t.o.m. 2019). En förlängning med fem år har dock beviljats 1996 
och klubben har därigenom redan fått en avlastning i sin ekonomi. Därtill konstateras 
att klubben inte uppfyllt sina underhållsåtaganden. 

Stadsledningskontoret föreslår därför att begäran från Grimsta Ishallallians avslås.  
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Idrottsnämnden 
 
Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 18 september 2007 att 
tillstyrka Grimsta ishallallians begäran om förlängt borgensåtagande för lån 
0450383971, innebärande att staden förlänger sitt borgensåtagande med fem 
år, till 2014-09-30. 
 
Särskilt uttalande gjordes av Madeleine Sjöstedt m.fl. (fp) och Billy Östh m.fl. 
(m), bilaga 1. 
 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 4 september 2007 har i 
huvudsak följande lydelse. 
 
Grimsta ishallsallians har uppfyllt sina åtaganden kring lånet och amorterat enligt plan. 
De har även uppfyllt sina ekonomiska åtaganden gentemot förvaltningen och i tid 
betalat för ishyra med mera. Förvaltningen anser dock inte att klubben uppfyllt sina 
åtaganden enligt ovanstående avtal vad gäller underhåll av ishallen. Av denna anled-
ning har förvaltningen bekostat renovering av läktare med mera och även genomfört 
en större investering i en avfuktningsanläggning. 

Förvaltningen har viss förståelse för Grimsta Ishallsallians motiv för en lägre amor-
teringstakt och därmed ett från staden förlängt borgensåtagande. Förvaltningen anser 
dock inte att staden ska bevilja en förlängning enligt önskemålet i klubbens skrivelse, 
vilket skulle innebära att borgensåtagandet förlängs så länge som möjligt, helst till 
brukaravtalets slut 2019-06-30. Det ligger inte i stadens intresse som borgenär. 

Förvaltningen föreslår därför att idrottsnämnden i sitt yttrande till kommunstyrelsen 
tillstyrker att staden förlänger sitt borgensåtagande med fem år, till 2014-09-30. För-
valtningen skall med anledning av detta till klubben framhålla dess ansvar för under-
håll och reparationer i ishallen. 

Enligt gällande policy för idrottsnämndens borgensåtaganden skall idrottsnämnden 
utse stadens egen revisor i en förening under tiden för borgensåtagandet. Enligt dele-
gationsordningen utser förvaltningschefen dessa revisorer. 
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Bilaga 1 
RESERVATIONER M.M. 
 
Idrottsnämnden 
 
Särskilt uttalande gjordes av Madeleine Sjöstedt m.fl. (fp) och Billy Östh m.fl. 
(m) enligt följande 
 

Vi har inget att invända mot idrottsförvaltningens förslag. Det är väl balanserat mel-
lan stadens åtagande och ishallsalliansens behov av stabila ekonomiska förutsättning-
ar. När lånet väl är avbetalat kommer också borgensåtagandet att upphöra. Vi vill ändå 
ta tillfället i akt att poängtera att staden inte ingår nya borgensåtaganden för idrottsin-
vesteringar. Tidigare har kommunen alltför lättvindigt utnyttjat möjligheten att lämna 
kommunal borgen. Det ska också sägas att Grimsta ishallsallians har skött sina åtagan-
den och att det inte handlar om det enskilda fallet utan om kommunal borgen som 
princip som vi vänder oss emot. 

Vi vill att Stockholms föreningar ska vara landets rikaste. Det ska vara lätt att driva 
och förvalta sin hemmaarena. Vi vill att det ska finnas goda möjligheter till extrain-
komster i anknytning till idrottsanläggningarna. Men kommunal borgen är inte den 
metod som tar föreningarna dit. 
 
 
 


